
Protokó  Nr 38/2005ł

Z posiedzenia wyjazdowego  Komisji Kultury Rady Miasta Gda ska w dniuń  

22 wrze nia  2005 roku o godz. 9.00ś

Obecni: wg za czonych list obecno ci.łą ś

Przewodnicz cy Tadeusz Gleinert  powita  przyby ych na posiedzenieą ł ł

komisji go ci oraz cz onków komisji i zaproponowa  nast puj cy porz dekś ł ł ę ą ą  

posiedzenia:

1.Omówienie dzia alno ci i programu rozwoju Teatru Miniatura.ł ś

 

2.Zaopiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zmiany uchwa y  wł ł  

sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005 – druk 1611.ż ń

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta 

3.Zaopiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  nadania  nowejł  

nazwy ulicy – druk nr 1604.

4.Zaopiniowanie  projektu  uchwa y Rady  Miasta  Gda ska w  sprawieł ń  

nadania nowej nazwy ulicy – druk nr 1605.

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta 

5.  Zaopiniowanie  projektu  uchwa y Rady  Miasta  Gda ska w  sprawieł ń  

udzielenia dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 

1626.

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski.

Powy szy porz dek posiedzenia zosta  przyj ty 5 g osami za – jednog o nie.ż ą ł ę ł ł ś



Punkt 1

Omówienie dzia alno ci i programu rozwoju Teatru Miniatura.ł ś

Szachnowski Konrad – Dyrektor Teatru „Miniatura”

--------------------------------------------------------------

Staramy si  zaprasza  dzieci do teatru i oferowa  im „produkt” w najwy szeję ć ć ż  

jako ci,  czego  nie  mo na  zobaczy  w  szko ach.  W  zwi zku  z  tymś ż ć ł ą  

przygotowujemy przedstawienia „bogate”. W miesi cu robimy trzy premieryą  

i  wracamy  do  przedstawie ,  które  ciesz  si  powodzeniem,  co  spe niań ą ę ł  

oczekiwania  rynku,  czego  dowodem  jest  frekwencja  ok.  90%  -  na 

przedstawieniach. Gdyby my chcieli  robi  wi cej, to trzeba na o y   wi cejś ć ę ł ż ć ę  

obowi zków na pracowników, co  wi e si  z podwy k  pensji. Obecnie jestą ąż ę ż ą  

to du ym problemem poniewa   ostatnia podwy ka p ac mia a miejsce 9 latż ż ż ł ł  

temu,  a  od  tego  czasu  jest  tylko  indeksacja.  Poniewa  projekty  bud etuż ż  

wykonujemy  wed ug schematu, który dostajemy z Urz du Miejskiego.ł ę

Bardzo prosimy komisj  o pomoc w tej kwestii.ę

Mamy  problemy zwi zane ze stron  materialn  – remonty.ą ą ą

Krzysztof Andruszkiewicz – Z-ca Dyrektora  Teatru Miniatura

---------------------------------------------------------------------------

Wszystkie nowe urz dzenia, które mamy pracuj  obecnie na starych kablachą ą  

i istnieje w tym momencie spore zagro enie. Teatr nie by  remontowanyż ł

 ( scena + widownia) od ponad  20 lat, w zwi zku z tym pewne rzeczy naszą  

czekaj .  Przeprowadzili my  szereg  modernizacji  i  remontów w  teatrze  ią ś  

jeszcze dwa lata temu jako inwestor zast pczy przeprowadzali my je dosyę ś ć 

regularnie ale od dwóch lat, niestety nie jeste my inwestorem zast pczym, boś ę  

jest nim Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gda ska i tutaj mamy du o uwag iń ż  

problemów. Dwa lata temu opracowali my dwu wariantowy projekt  - planś  
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modernizacji  teatru, na pro b  miasta dlatego e pierwszy wariant zak adaś ę ż ł  

minimalne  prace  zwi zane  z  modernizacj  widowni  i  sceny.  Drugi,  toą ą  

wariant ca o ciowy, którego koszt wynosi powy ej 2mln z . ł ś ż ł

S  wymagane m.in. nast puj ce prace :ą ę ą

- wymiana instalacji elektrycznej, doprowadzonej do sceny

- wykonanie nowych przymocowa  do reflektorówń

- wymiana sceny g ównejł

- le zbudowane okno scenyź

- nowe profilowanie widowni

- wymiana wyk adzin  pod ogowych, na  posiadaj ce atesty bezpiecze stwał ł ą ń

- sufit, który obni a akustyk   sali ż ę

- wymiana siedze  na widowniń

- wyj cia awaryjne z sali widowiskowej, które nie spe niaj  ju  normś ł ą ż

- nie mamy  klimatyzacji,  natomiast s  nawiewy, które nie dzia aj  zbytą ł ą  

sprawnie 

Trzeba  przygotowa  bardzo  specjalistyczny  projekt,  który  móg być ł  

powsta  przy wspó udziale Politechniki Gda skiej ( kwestie akustyczne ić ł ń  

pewnych technologii teatralnych) ale jest on rzecz  kosztown .ą ą

Od dwóch lat piszemy do Urz du Miejskiego pisma aby nam powierzyę ć 

inwestorów  zast pczych.  Mieli my  i  mamy  ca y  czas  problemy  zę ś ł  

Dyrekcj  Rozbudowy Miasta Gda ska.ą ń

Do tej  pory  reklamacje,  które zg aszali my ju  ponad rok temu nie sł ś ż ą 

usuni te.ę

W czerwcu mia  odby  si  drugi etap remontu pracowni i w zwi zku zł ć ę ą  

tym tak u o yli my tegoroczny plan aby  trzy miesi ce przeznaczy  tylkoł ż ś ą ć  

na remont pracowni –  niestety  w otrzymali my odpowied , i  remontś ź ż  

zosta  przesuni ty na listopad. Nie  zostali my nawet wcze niej o tymł ę ś ś  

poinformowani, dopiero po naszych kolejnych pismach- w sierpniu.
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Ryszard Olszewski – cz onek komisjił

----------------------------------------------

Uwa am, e to co w tej chwili jest rozpocz te nale y zako czy .   ż ż ę ż ń ć

Nale a oby zastanowi  si  tak e zastanowi  nad budow  nowego obiektuż ł ć ę ż ć ą  

teatru lub adaptacj  budynku.ą

Na tym dyskusj  zako czono.ę ń

USTALENIA KOMISJI:

Komisja  wystosowa a  Do  Prezydenta  Miasta  Gda ska wniosek  oł ń  

nast puj cej tre ci:ę ą ś

Komisja Kultury Rady Miasta Gda ska na wyjazdowym posiedzeniuń  

w Teatrze Miniatura zapozna a si  z dzia alno ci  i planami rozwojuł ę ł ś ą  

tej instytucji.

Ze  szczególn  uwag  komisja przyj a program niezb dnych  pracą ą ęł ę  

modernizacyjnych, który umo liwi prawid ow  realizacj  statutowychż ł ą ę  

zada   teatru.ń

Ze  wzgl du na  niezwykle  wa n  rol  edukacyjn   tej  instytucji,ę ż ą ę ą  

komisja wnioskuje  aby Prezydent  w przysz o ciowym i  nast pnychł ś ę  

bud etach  zabezpieczy  niezb dne  rodki   na  poszczególne  etapyż ł ę ś  

modernizacji  Teatru  Miniatura.  Szczegó owe  dane  w  tej  sprawieł  

otrzyma  na posiedzeniu komisji Pan Marcin Sylwa czyk  - kierownikł ń  

Referatu Kultury.

Prosimy Pana Prezydenta o pozytywne odniesienie si  do  propozycjię  

Teatru Miniatura.
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PUNKT 2

Zaopiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zmiany uchwa y  wł ł  

sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005 – druk 1611.ż ń

Teresa Blacharska – Dyrektor Wydzia u Finansowego U.M.ł

-------------------------------------------------------------------------

Zreferowa a w/w projekt uchwa y, powiedzia a m.in. zwi ksza si  planł ł ł ę ę  

wydatków:

- zwi ksza si  dotacj   w wysoko ci 100.000z  dla Muzeum  Historycznegoę ę ę ś ł  

Miasta  Gda ska  na  zakup  dzwonu  carlilonowego,  dodatkowy  dzwonń  

umo liwi wykonywanie wielu utworów, których tonacje nie mieszcz   siż ą ę 

w obecnym  zakresie carillonu

- zwi ksza si  dotacj  w wysoko ci 2.00z  dla Wojewódzkiej i Miejskieję ę ę ś ł  

Biblioteki Publicznej  na zakup  sprz tu i wyposa enia  ę ż

Barbara Meyer – cz onek komisjił

-------------------------------------------

Zg osi a wniosek  dotycz cy uwzgl dnienie  w bud ecie realizacji IIł ł ą ę ż  

etapu remontu filii  bibliotecznej  w Gda sku –  Wrzeszczu,  przy  ul.ń  

Grunwaldzkiej 44.

W/w wniosek zosta  przyj ty przez komisje jednog o nie.ł ę ł ś

OPINIA KOMISJI:
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Po  wys uchaniu  informacji  i  wyja nie  z o onych  przezł ś ń ł ż  

przedstawicieli Prezydenta Miasta Gda ska oraz dyskusji, komisja 3ń  

g osami za, przy 2 wstrzymuj cych si - pozytywnie zaopiniowa a w/wł ą ę ł  

projekt uchwa y.ł

PUNKT 3

Zaopiniowanie  projektu  uchwa y RMG  w  sprawie  nadania  nowejł  

nazwy ulicy – druk nr 1604.

Bogumi  Koczot – Dyrektor Wydzia u Geodezji U.M. w Gda skuł ł ń

Zreferowa  w/w projekt uchwa y, powiedzia  m.in. konieczno  nadaniał ł ł ść  

nowej  nazwy  ulicy   jest  konsekwencj   realizacji  miejscowego  planuą  

zagospodarowania  przestrzennego, w wyniku którego wydzielono nowe 

tereny przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe.

Z wnioskiem takim wyst pi o Przedsi biorstwo Budowlane „DOMESTA”ą ł ę  

–  w a ciciel  nieruchomo ci  realizuj cy  inwestycj  mieszkaniow .ł ś ś ą ę ą  

Zaproponowana  nazwa  gen.  Kazimierza  Sosnkowskiego  nawi zujeą  

tematycznie do przyj tego  na tym obszarze klucza ulic.ę

Komisja nie wnios a uwag do w/w projektu uchwa y.ł ł

OPINIA KOMISJI:

Po  wys uchaniu  informacji  i  wyja nie   z o onych  przezł ś ń ł ż  

przedstawiciela Prezydenta Miasta Gda ska oraz dyskusji, komisja 6ń  

g osami  za  –  jednog o nie,  pozytywnie  zaopiniowa a w/w  projektł ł ś ł  

uchwa y.ł
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PUNKT 4

Zaopiniowanie  projektu  uchwa y  Rady  Miasta  Gda ska  w  sprawieł ń  

nadania nowej nazwy ulicy – druk nr 1605.

Bogumi  Koczot – Dyrektor Wydzia u Geodezji U.M. w  Gda skuł ł ń

--------------------------------------------------------------------------------------------------

Zreferowa  w/w  projekt  uchwa y,  powiedzia  m.in.  konieczno  nadaniał ł ł ść  

nowej   nazwy   ulicy  w Gda sku-Pieckach –  Migowie  jest  konsekwencjń ą 

realizacji   Miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  wyniku 

którego  wydzielono  nowe   dzia ki  przeznaczone  pod  budownictwoł  

mieszkaniowe.  Z  inicjatyw   nadania  nazwy  Morenowe  Wzgórze,  ulicyą  

stanowi cej  dojazd  do  Osiedla  Mieszkaniowego  „MORENOWEą  

WZGÓRZE”, wyst pi o Przedsi biorstwo Budowlane „EKO” Spó ka z o.o..ą ł ę ł

Komisja nie wnios a uwag do w/w projektu uchwa y.ł ł

OPINIA KOMISJI:

Po  wys uchaniu  informacji  i  wyja nie   z o onych  przezł ś ń ł ż  

przedstawiciela Prezydenta Miasta Gda ska oraz dyskusji, komisja 6ń  

g osami  za  –  jednog o nie,  pozytywnie  zaopiniowa a w/w  projektł ł ś ł  

uchwa y.ł

PUNKT 5

Zaopiniowanie  projektu  uchwa y Rady  Miasta  Gda ska w  sprawieł ń  

udzielenia dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – 

druk 1626.

Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków

-------------------------------------------------------------
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Zreferowa  w/w wymieniony projekt uchwa y, powiedzia  m.in.zgodnie zł ł ł  

Regulaminem okre laj cym zasady i tryb post powania przy udzielaniuś ą ę  

dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty 

budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do rejestru  zabytków,  komisja  ds. 

rozpatrywania  wniosków o udzielenie  ww.  dotacji  na  posiedzeniach  w 

dniach 23 sierpnia, 5 i 15 wrze nia 2005 roku zaproponowa a przyznanieś ł  

dotacji celowych dla wymienionych w uchwale podmiotów. Propozycje 

komisji zosta y  zaakceptowane przez Prezydenta Miasta Gda ska.ł ń

S  to nast puj ce podmioty:ą ę ą

- Wspólnoty Mieszkaniowej, ul. Mariacka 23/24- na prace konserwatorsko- 

renowacyjne elewacji wschodniej budynku

- Parafii p.w. w. Bart omieja i Opieki NMP - na odbudow   zniszczonegoŚ ł ę  

murowanego ogrodzenia oraz renowacj  istniej cych jego cz cię ą ęś

- Parafii  Rzymsko-Katolickiej   p.w.  w.  Aposto ów Piotra  i  Paw a  wŚ ł ł  

Gda sku na prace budowlano-konserwatorskień

- Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Wniebowzi cia NMP w Gda sku  naę ń  

ratunkowe prace konserwatorskie okna o konstrukcji eliwnej w kaplicyż  

w. Barbary w  Bazylice MariackiejŚ

- Pomorskiej  Izby Rzemie lniczej  Ma ych i rednich Przedsi biorstw wś ł Ś ę  

Gda sku na  prace  konserwatorskie  przy  elewacji  frontowej  kamienicyń  

po o onej przy ul. Piwnej 1 w Gda skuł ż ń

OPINIA KOMISJI:

Po  wys uchaniu  informacji  i  wyja nie  z o onych  przezł ś ń ł ż  

przedstawicieli Prezydenta Miasta Gda ska oraz dyskusji, komisja 6ń  

g osami  za-  jednog o nie,  pozytywnie  zaopiniowa a  w/w  projektł ł ś ł  

uchwa y. ł
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PUNKT 6

Sprawy wniesione, wolne wnioski.

1.

W  zwi zku z  pismem BRMG/169229 z  dnia 2.08.  2005r.  dotycz cymą ą  

propozycji  Fundacji  Zenona  Plecha   Wspierania  Rozwoju  Kultury 

Fizycznej i Sportu w sprawie rewaloryzacji reaktywacji Fortu Anielinki, 

Komisja  Kultury  Rady  Miasta  Gda ska  na  posiedzeniu  w  dniuń  

22.09.2005r. przyj a nast puj ce stanowisko:ęł ę ą

1. Propozycja Fundacji jest  Sformu owana w sposób bardzo ogólny i nieł  

uwzgl dnia  konserwatorsko  –  finansowych  aspektów  przystosowaniaę  

Fortu Anielinki dla celów publicznych.  

2. Zgodnie z nasz  wiedz  i powszechn  praktyk , w pierwszym rz dzieą ą ą ą ę  

nale y wykona  kosztown  inwentaryzacj   historyczno-konserwatorskż ć ą ą ą 

tego  obiektu,  tak  by  mo na  wykona  kosztorys  przewidywanejż ć  

rewaloryzacji.

3.  Komisja  uwa a, i  Fundacji  prawdopodobnie  nie  b dzie  sta  naż ż ę ć  

poniesienie kosztów inwentaryzacji.

4.  Nale a oby  zrealizowa  koncepcj  jednego   podmiotu  na  bazież ł ć ę  

Grodziska,  który  obejmowa by  ca o  miejskich  fortyfikacji  (  zł ł ść  

wy czeniem  Twierdzy  Wis ouj cie).  Nie  wyklucza   to  mo liwo ciłą ł ś ż ś  

udost pnienia   na  dzia alno  zgodn  z  przyj tym programem takieję ł ść ą ę  

instytucji, w niektórych obiektach przez inne wspó pracuj ce podmioty.ł ą

5. Fort Anielinki jest jednym z wielu ciekawych obiektów, który mo eż  

by  wykorzystany na ró ne cele  kulturalne i promocyjne. Nie mo na wć ż ż  

przygotowaniu programu u ytkowego pomin  oczywistych ograniczeż ąć ń 

zwi zanych z zabytkowym charakterem obiektu i ogranicze  zwi zanychą ń ą  

z planami jego modernizacji.
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2.

W  zwi zku   z  otrzymanym  pismem  Marsza ka   Województwaą ł  

Pomorskiego,  komisja wystosowa a do Przewodnicz cego Rady Miastał ą  

Gda ska pismo o nast puj cej tre ci:ń ę ą ś

W  odpowiedzi  na  Pismo  Marsza ka  Województwa  Pomorskiego  wł  

sprawie  desygnowania  do  rad  muzeów  przedstawicieli  naszej  rady 

uprzejmie  informuj ,  e komisja   Kultury  na  posiedzeniu  w  dniuę ż  

22.09.2005r. wytypowa a  nast puj cych przedstawicieli:ł ę ą

- do  Rady  Muzeum Narodowego  w  Gda sku –  Tadeusza  Gleinerta,ń  

przewodnicz cego komisjią

- Rady Muzeum Archeologicznego –  Barbar  Meyer, cz onka  komisjię ł  

kultury

3. Wp yn o do komisji pismo –  Akademii Muzycznej w Gda sku wł ęł ń  

sprawie po yczki w 2006 roku.ż

W zwi zku z powy szym komisja wystosowa a do Przewodnicz cegoą ż ł ą  

Rady Miasta Gda ska pismo o nast puj cej tre ci:ń ę ą ś

Komisja  Kultury  Rady  Miasta  Gda ska  na  posiedzeniu  w  dniuń  

22.09.2005r. zapozna a si  z pismem Akademii Muzycznej w Gda skuł ę ń  

w  sprawie  po yczki  w  2006r.  w  kwocie  300  tys.z  na  realizacjż ł ę 

niezb dnych  prac  w  zabytkowym  budynku  „B” w  bezpo rednimę ś  

s siedztwie budowanej sali koncertowej.ą

Komisja  jednog o nie  pozytywnie  odnosi  si  do   udzielenia  przezł ś ę  

miasto pomocy naszej zas u onej uczelni artystycznej. Na tak  opinił ż ą ę 

mia  równie  wp yw – przedstawiony w pi mie harmonogram  sp atył ż ł ś ł  

poprzedniej po yczki.ż

Prosimy  o  przekazanie  opinii  Komisji  Kultury  Panu  Paw owił  

Adamowiczowi  Prezydentowi Miasta Gda ska. ń
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4.

Wp yn o tak e do  komisji  pismo z  Muzeum Historycznego  Miastał ęł ż  

Gda ska w sprawie  utworzenia jego strony internetowej –  komisjań  

zapozna a si   z pismem.ł ę

Na tym posiedzenie zako czono.ń

Przewodnicz cyą

Komisji Kultury

Tadeusz Gleinert

Protokó  sporz dzono w dniu:ł ą

14.10.2005r.

Protoko owa a:ł ł

Irena Dondziak 
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